
EARLY B&W PHOTOGRAPHS 1978-1988

More than twenty years after the time of their creation Robert Rutöd sifts again through his entire archive 
of black and white negatives to complete an „unfinished“ chapter of his work. The effort was worth it. 
Besides photographs that have become classics in the meantime, he also quarries almost forgotten 
material: very early and rare staged photo productions, visual language experiments, portraits, and short 
picture series with a documentary character. The majority of these photos lets already shine through 
what Robert Rutöd has expressed so clearly in his later color photographs: The passion for quirky and 
bizarre aspects of life.
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EARLY B&W PHOTOGRAPHS 1978-1988

Mehr als zwanzig Jahre nach der Zeit ihres Entstehens sichtet Robert noch einmal sein gesamtes 
SW-Negativarchiv, um ein “unvollendetes” Kapitel seines Schaffens abzuschließen. Der Aufwand hat sich 
gelohnt. Er fördert neben inzwischen zu Klassikern avancierten Fotografien auch beinahe vergessenes 
Material zu Tage: Ganz frühe und seltene Foto-Inszenierungen, bildsprachliche Experimente, Portraits, 
kurze Bildstrecken mit dokumentarischem Charakter. Die Mehrzahl dieser Fotos zeichnet sich jedenfalls 
schon durch etwas aus, dem Robert auch in seinen späteren Farbfotografien so deutlich Ausdruck 
verliehen hat: Die Leidenschaft für skurrile und bizarre Aspekte des Lebens.
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